
SPRÁVA O ČINNOSTI A HOSPODÁRENÍ SLOVENSKÉHO FUTSALU  

za obdobie od Konferencie Slovenského futsalu v novembri 2016 

 

Činnosť VV SF 

Činnosť VV SF v období od jesene 2016 prebiehala v štandardnom režime, pričom najdôležitejšou úlohou bolo uzavretie 

resp. neuzavretie zmluvy o vzájomnej spolupráci SF a SFZ pri podpore a rozvoji futsalu. Táto otázka bola riešená vo 

viacerých kolách rokovaní, nakoniec bola zmluva 28.2.2017 podpísaná, hoci na jej podpísanie nebol vo VV jednotný názor. 

SF sa v zmysle zmluvy stal jediným odborným orgánom pre riadenie futsalu na Slovensku a SFZ jediným administratívnym 

orgánom pre medzinárodnú komunikáciu s UEFA a FIFA a pre finančnú komunikáciu s MŠVVaŠ SR za futsal. Znenie zmluvy je 

zverejnené na webstránke SF, zmluva je uzavretá do konca roku 2017, vyplýva z nej pre SF viacero administratívnych 

povinností, naopak SFZ má voči SF povinnosť finančných tokov vo výške 240 tis. Eur na rok 2017. Pozitívom zmluvy je 

vytvorenie pracovného miesta na SFZ (administratívny pracovník typu technicko-organizačného manažéra) zaradené 

v Technickom úseku. Ešte významnejším pozitívom je skutočnosť, že marketingové práva týkajúce sa reprezentačných 

výberov vo futsale a marketingové práva týkajúce sa súťaží futsalu môžeme bez nejakých väčších obmedzení využívať vo 

svoj prospech.  

Približne mesiac po uzavretí zmluvy sa uskutočnilo so zástupcami SFZ ešte jedno významné pracovné stretnutie, na ktorom 

si zmluvné strany vzájomne odkomunikovali nielen pretrvávajúce problémy týkajúce sa predovšetkým finančných záväzkov 

SFZ voči SF z minulosti, ako aj niektoré náležitosti ohľadom vzájomného praktického plnenia zmluvy. Konštruktívny dialóg 

viedol k okamžitému vysporiadaniu vzájomných záväzkov a pohľadávok SF – SFZ, v súčasnosti SFZ má voči SF vysporiadané 

všetky záväzky z minulých období, rovnako SF nemá voči SFZ žiadne záväzky. V súčasnosti môžeme vzťah SF – SFZ považovať 

za štandardný, bez rušivých bočných vplyvov. 

 

Futsalové súťaže 

Po zbytočne turbulentom období spred začiatku súťažnej sezóny 2016/2017 nakoniec všetky súťaže SF počas sezóny 

prebiehali v štandardnom režime. V súčasnosti sú všetky súťaže ukončené, výnimkou je finálový turnaj Slovenského pohára 

vo futsale juniorov, ktorý je na programe 21. júna 2017 v Leviciach. K už zabehnutým súťažiam 1.SLF, 2.SLF, Futsalová 

extraliga juniorov (FEJ), Ženská futsalová liga, postupové školské súťaže s účasťou takmer 1000 základných a stredných škôl , 

v závere sezóny pribudol aj turnaj o Majstra SR vo futsale hráčov do 17 rokov ako pilotný projekt novej súťaže pre túto 

vekovú kategóriu futsalistov. Hlavným dôvodom tohto kroku je získavanie novej generácie hráčov pre futsal, nakoľko 

reprezentačný výber do 17 rokov v najbližšom období má na programe dve významné kvalifikačné podujatia na Olympijské 

hry mládeže 2018 a Majstrovstvá Európy 2019.  

Prvýkrát máme za sebou zmenu herného modelu 1.SLF s 8-člennou play off nadstavbou o majstrovský titul a 6-člennou 

prelínacou súťažou o záchranu a postup so zapojením posledných dvoch tímov 1.SLF a víťazov regionálnch častí 2.SLF. 

Cieľom vopred pripravovanej zmeny bol návrat k tradičnému formátu play off, zatraktívnenie súťaženia, či zjednotenie 

termínovníka pre všetky regionálne časti 2.SLF. Podľa prvých ohlasov hlavne prelínacia súťaž mala svoj športový náboj a pre 

futsal bola veľmi prospešná. Aký bude ďalší vývoj tohto modelu sa uvidí neskôr, pripravujú sa určité alternatívy revitalizácie 

mužských súťaží, ktorá by mala sledovať zvyšovanie kvality 1.SLF a spájanie regiónov cez 2.SLF tak, aby druholigová súťaž 

bola dostatočnou prípravou pre kluby ašpirujúce na postup do 1.SLF. 

Na futsalovú mapu prichádzame s novou súťažou medzinárodného charakteru. Začiatkom roku 2017 sme sa dohodli s FAČR 

na spoločnom organizovaní tzv. Československého superpohára. Model tejto súťaže je postavený na trojici zápasov, 

v ktorých sa proti sebe postavia majstri SR a ČR v kategórii žien (Spartak Myjava), juniorov do 19 rokov (Grizzly Košice) 

a mužov (Slov-matic FOFO resp. Across Pinerola Bratislava). Cieľom je aj takýmto spôsobom propagovať futsal a podporiť 

priateľské vzťahy medzi českým a slovenským futsalom. Prvýkrát by sa toto športovo-spoločenské podujatie malo konať 

v ČR, v Hodoníne, predbežne 29. augusta 2017.  

 



Reprezentácia 

SF od poslednej konferencie rozšírila počet svojich národných reprezentácií vo futsale. K mužskému A-ku, U-21, U-19, 

a ženám, pribudla mužská reprezentácia do 17 rokov, ako odpoveď na ponuku Slovensku od UEFA zúčastniť sa UEFA 

Develepment Turnaja ako jedna z 12 európskych krajín. V záujme ďalšieho rozvoja futsalu na Slovensku, VV SF rozhodol 

o zriadení uvedeného reprezentačného výberu, ktorému vytvoril adekvátne podmienky na prípravu na spomínaný UEFA 

turnaj v Slovinsku. Významný priestor v reprezentačnom kalendári, ako aj vo finančnom rozpočte v závere roku 2016 

a v prvom polroku 2017 dostalo však reprezentačné A-mužstvo, a to v rámci prípravy na kvalifikačný turnaj ME´2018. Žiaľ 

ani tentokrát slovenská reprezentácia nedokázala postúpiť na európsky šampionát, výrazným sklamaním je skutočnosť, že 

tentokrát nepostúpila ani do druhej fázy kvalifikácie. 

V období od novembra 2016 do júna 2017 slovenské futsalové reprezentácie absolvovali (resp. ešte absolvujú) nasledovné 

podujatia (5 pre A-reprezentáciu, 4 pre U21-reprezentáciu, 3 pre U19-reprezentáciu, 3 pre U17-reprezentáciu, 1 pre ženskú 

reprezentáciu), pričom z toho sme aj v domácom prostredí organizovali medzištátny dvojzápas výberov do 21 rokov v 

Košiciach: 

• 26. – 28.11.2016 sústredenie U19-reprezentácia (Piešťany) 

• 3. – 8.12.2016 sústredenie A-reprezentácie (Piešťany) + 2 medzištátne zápasy v Gruzínsku 

• 7.-11.12.2016 sústredenie a medzinárodný turnaj Visegrad 4 Nations Futsal Cup 2016 reprezentácie U19 a žien 

(Žilina + Česko) 

• 17.-18.12.2016 sústredenie U21-reprezentácia (Žilina) 

• 5.-8.1.2017 sústredenie U21-reprezentácie (Bratislava) a 2 medzištátne zápasy v Slovinsku 

• 25.-29.1.2017 sústredenie A-reprezentácie (Bratislava) a turnaj v Chorvátsku 

• 10.-12.2.2017 sústredenie a turnaj U17-reprezentácie Ostrava Cup (Žilina + Ostrava) 

• 4.-8.3.2017 sústredenie A-reprezentácie (Bratislava) a 2 medzištátne zápasy v Bielorusku 

• 16.-19.3.2017 sústredenie U17-reprezentácie (Púchov) a turnaj Generali Cup (Vsetín) 

• 27.3.-2.4.2017 sústredenie A-reprezentácie pred kvalifikáciou ME (Bratislava) 

• 5.-12.4.2017 sústredenie A-reprezentácie (Bratislava) a kvalifikačný turnaj o postup na ME´2018 (Turecko) 

• 8.-9.4.2017 sústredenie U17-reprezentácie (Žilina) 

• 17.-22.4.2017 sústredenie a UEFA Development turnaj U17-reprezentácie (Bratislava + Slovinsko) 

• 24.-26.4.2017 sústredenie U19-reprezentácie (Piešťany) 

• 10.-15.5.2017 sústredenie U19-reprezentácie (Bratislava) a 2 medzištátne zápasy v Portugalsku 

• 19.-23.5.2017 sústredenie U21-reprezentácie a 2 medzištátne zápasy s Ukrajinou (Košice) 

• 10.-12.6.2017 sústredenie W-reprezentácie (Púchov) 

• 16.-18.6.2017 sústredenie U21-reprezentácie (Žilina) 

Musíme konštatovať, že máme za sebou ďalšiu neúspešnú kvalifikáciu. Tréner Marián Berky predložil hodnotenie celého 

procesu kvalifikácie, navyše absolvoval konštruktívnu diskusiu o neúspešnej kvalifikácii aj s členmi VV SF. O tom, či bude 

Marián Berky pokračovať pri A-reprezentácii, resp. či dôjde k nejakým iným zmenám v reprezentačných realizačných 

tímoch, rozhodne až novozložený VV SF. S istotou sa však bude potrebné zaoberať dlhodobými neúčasťami na 

reprezentačných zrazoch v prípade asistenta A-reprezentácie R.Bača a U21-reprezentácie A.Hernandeza. 

VV SF v záujme skvalitnenia práce v trénersko-metodickej oblasti zorganizoval na jeseň 2016 vzdelávací seminár pre 

slovenských klubových trénerov a pre všetkých záujemcov o trénerstvo vo futsale. Cieľom tohto úvodného seminára bolo 

oboznámiť všetkých účastníkov najmä s hernými systémami našej reprezentácie tak, aby mohli byť aplikované rovnako 

v kluboch a hráči tak prichádzali na sústredenia lepšie pripravení, ako je tomu v súčasnosti. Tento seminár bol prvým 

krokom do nového systému vzdelávania trénerov futsalu, na ktorý mali nadviazať ďalšie, vrátane licencovaného vzdelávania 

v intenciách zákona o športe, SFZ a UEFA. Napriek dohode so SFZ stále chýba vypracovaná Smernica pre vzdelávanie 

trénerov vo futsale, aby bolo možné reálne a v plnom rozsahu napĺňať pripravený systém vzdelávania. Vzhľadom na 

preplnený reprezentačný kalendár sa nepodarilo v 1.polroku 2017 zorganizovať ani pokračovanie spomínaného seminára, 

pre nové vedenie však toto musí byť jedna z absolútnych priorít. 

 



Marketing  

Okrem základnej marketingovej komunikácie prostredníctvom oficiálnej webovej stránky www.futsalslovakia.sk, oficiálneho 

facebookového profilu "futsalslovakia.sk", oficiálneho youtube kanálu SF, či výsledkového servisu na „futbalnete“, sme 

pokračovali aj v súťažnej sezóne 2016/2017 vo vysielaní priamych prenosov z 1. a 2.SLF prostredncítvom nášho 

exkluzívneho mediálneho partnera - banskobystrickej digitálnej televízie TV ESO. Štyrikrát sa podarilo dohodnúť vysielanie 

aj s novou športovou televíziou 213. Väčšiemu rozsahu vysielania v TV213 bráni najmä skutočnosť, že mnoho hál, v ktorých 

sa hrá ligový futsal, nespĺňa ani minimálne predpoklady pre vysielanie takejto televízie. 

Uzavretím zmluvy so SFZ získal SF úplnú „marketingovú voľnosť pre SF“ a teraz je na nás, ako túto skutočnosť dokážeme 

využiť v marketingovej práci; prvou lastovičkou je čerstvo uzavretá reklamná zmluva so spoločnosťou VIX, s.r.o. Žilina. 

Uvedomujeme si, že potrebujeme naďalej rozširovať mediálny priestor, pripraviť nové propagačné akcie, ktorú budú 

základným predpokladom pre realizáciu nových reklamných možností. Dôležitá bude aj zmena marketingového myslenia 

našich klubov, tie totiž vo väčšine nezvládajú ani základné marketingové aktivity pri vlastných ligových zápasoch. 

 

Ekonomika 

Občianske združenie Slovenský futsal od poslednej KSF 2016 uzavrelo jedno účtovné obdobie, a to kalendárny rok 2016. 

Slovenský futsal za uvedené účtovné a zdaňovacie obdobie riadne vykonal účtovnú závierku a v zákonnej lehote podal 

daňové priznanie. Občianske združenie Slovenský futsal v uvedenom účtovnom období hospodárilo s príjmami 183.800 eur 

z dotácie MŠVVaŠ SR, 40.000 eur z príspevku UEFA, 2.600 eur z príspevku SFZ a 20.783 eur z organizovania podujatí a 

výdavkami 246,363,62 eur, t.j. s prebytkom 820 eur. SF neplatil žiadnu daň z príjmov. Organizácia k termínu uvedenej 

účtovnej závierky k 31.12.2016 evidovala záväzky vo výške 15.198 eur (medziročný pokles z 19.258 eur), z toho 6.000 eur na 

pôžičkách a 9.198 eur na záväzkoch voči dodávateľom - všetko v lehote splatnosti, príp. krátko po lehote splatnosti. SF k 

tomuto dátumu neevidoval žiadne záväzky voči rozhodcom a delegátom, voči verejným organizáciám, daňovému úradu, 

Sociálnej poisťovni, či zdravotným poisťovniam. SF k 31.12.2016 disponoval finančnými prostriedkami na bankových účtoch 

vo výške 17.482 eur, čím mal kryté všetky splatné záväzky a disponoval rezervou pre realizáciu aktivít na začiatku roku 2017. 

Bez takéhoto hospodárenia by nebolo možné v januári 2017 zorganizovať dve finančne náročné medzinárodné 

reprezentačné výjazdy (U21 do Slovinska, A do Chorvátska) a náš galavečer Top Futsal 2016, keďže prvé finančné príjmy zo 

SFZ plynuli až vo februári 2017. 

V aktuálne prebiehajúcom účtovnom období (1.1. - 31.12.2017) SF hospodári s plánovanými príjmami zo SFZ vo výške 

240.000 eur, z ktorých ku dňu konania konferencie obdržal polovicu. Prehľad príjmov pre rok 2017 je v zmysle zmluvy so 

SFZ nastavený nasledovne: 

Dotácia MŠVVaŠ SR (spolu 200 000 eur) – do 7 dní od termínu podľa zákona o športe (najskôr 7 dní od pripísania na účet 

SFZ) 

• 1.platba: 31.1.2017 - 25% - 50 000 eur 

• 2.platba: 30.4.2017 - 25% - 50 000 eur 

• 3.platba: 31.7.2017 - 25% - 50 000 eur 

• 4.platba: 31.10.2017 - 25% - 50 000 eur 

Príspevok UEFA (spolu 40 000 eur) – zmluvné termíny 

• 1.platba: do 10 dní od podpisu zmluvy - 25% - 10 000 eur 

• 2.platba: 31.3.2017 - 25% - 10 000 eur 

• 3.platba: 30.6.2017 - 25% - 10 000 eur 

• 4.platba: 31.10.2017 - 25% - 10 000 eur 

Tohtoročné platby neplynuli v zmysle tohto plánu, no po marcovom pracovnom stretnutí si SFZ vysporiadal všetky záväzky 

voči SF; v súčasnosti sú vzájomné záväzkové vzťahy SF-SFZ po dlhej dobe plne vysporiadané. 



O stave finančných prostriedkov a záväzkov ku dňu konania konferencie (10.6.2017) budeme informovať priamo na 

konferencii, keďže vedenie SF má záujem, aby k tomuto termínu boli vysporiadané všetky záväzkové vzťahy a nové 

vedenie nebolo zaťažené žiadnymi záväzkami z predchádzajúceho funkčného obdobia. V čase spracovávania tejto správy 

boli ešte pripravované a realizované viaceré úhrady splatných záväzkov. 

 

Návrat k štyrom rokom funkčného obdobia tohto VV (1.6.2013 – 10.6.2017) 

Štvorročné funkčné obdobie, do ktorého sa vstupovalo v zlej ekonomickej situácii, bolo ovplyvnené nielen ekonomickými 

problémami, ale aj abdikáciou predsedu J.Totku po cca 10 mesiacoch pôsobenia vo funkcii. Vedením SF bol v apríli 2014 

rozhodnutím VV SF poverený D.Dobšovič, na návrh ktorého sa 20.9.2014 konala doplňujúca voľba predsedu SF. D.Dobšovič 

bol do funkcie potvrdený aj touto konferenciou a vo funkcii zotrval dodnes. Po abdikácii J.Totku bol uskutočnený interný 

audit dodávateľských vzťahov i samotného ekonomického riadenia organizácie. SF si po zistení faktov následne jasne 

zadefinoval svoju novú východiskovú pozíciu a začal proces konsolidácie financií. Zadĺženosť SF k 1. 5. 2014 totiž neúmerne 

prekračovala všetky dovtedajšie známe informácie. SF sa z pohľadu ekonomického riadenia musel zaradiť do „krízového 

režimu“, nakoľko výška neuhradených záväzkov voči dodávateľom, hráčom a rozhodcom spolu s nevyhnutne potrebnými 

prostriedkami na pripravované športové akcie (akademické majstrovstvá sveta) značne prevyšovala plánované finančné 

príjmy najbližšieho obdobia. Napriek tom sme nezrušili účasť akademikov na Majstrovstvách sveta  v Malage, k čomu 

dopomohla aj finančná pôžička predsedu SF. Najvýraznejším problémom sa v tom čase stal záväzok voči p.Grendárovi vo 

výške 40 tis. Eur, ktorý vznikol v predchádzajúcom období akousi dohodou vtedajšieho predsedu p.Totku s p.Grendárom 

o „zmene“ predtým dohodnutého daru (poskytnutého v súvislosti s kvalifikáciou na ME v roku 2013) na pôžičku. 

Problémom sa stala aj požiadavka p.Grendára na okamžitú splatnosť tohto záväzku... Na návrh povereného predsedu s 

okamžitou platnosťou boli zrušené všetky vtedy existujúce známe i neznáme normy SF organizačného a ekonomického 

charakteru s tým, že postupne boli pripravené nové normy tak, aby organizácia bola riadená novým transparentným a 

ekonomicky zrozumiteľným spôsobom. Bola preverená ekonomická výhodnosť všetkých vtedajších dodávateľských vzťahov 

a na základe prieskumu trhu boli pripravené nové ekonomicky výhodnejšie podmienky fungovania SF. Občianske združenie 

SF postupne prešlo náročným procesom ozdravenia ekonomiky, kde hlavnou úlohou bolo splatenie starých záväzkov tak, 

aby nedošlo k výraznému narušeniu potrebných športových akcií. Ekonomika SF postupne dosiahla úroveň riadne 

fungujúcej, ekonomicky zdravej organizácie, ktorá nemá žiadne podlžnosti voči svojim členom (hráčom , trénerom, 

funkcionárom, rozhodcom, delegátom), či voči svojim dodávateľom. 

Popri konsolidácii ekonomiky bolo potrebné zachovať aj štandardný proces fungovania športu. Reprezentačné akcie museli 

byť plánované v minimálnom režime, preto v rokoch 2014 – 2015 z ekonomických dôvodov bol mierne redukovaný 

program. V prípade A-družstva mužov sme si v roku 2015 napriek tomu kládli za jeden z cieľov pokúsiť sa o postup na 

európsky alebo svetový šampionát, preto bolo dôležité zabezpečiť systematickú a kvalitnú prípravu. Aj v tejto oblasti sme 

však museli riešiť problém, keď hráči Slov-maticu FOFO Bratislava odmietli v septembri 2014 reprezentovať. VV SF 

uskutočnil všetky dostupné ústretové kroky, vrátane stretnutia so zástupcami hráčov na pôde SFZ, v snahe dohodnúť sa s 

hráčmi na ďalšej komunikácii a spolupráci. Hráči následne stiahli svoj odmietavý postoj a vtedajší tréner M.Angulo mal k 

dispozícii všetkých hráčov. Na prelome rokov 2014 a 2015 výrazne zasiahol do reprezentačného futsalového diania SFZ, keď 

neštandardným a neodôvodneným krátkodobým prevzatím A-reprezentácie vážne ovplyvnili autonómiu SF a štandardný 

proces riadenia futsalu na Slovensku. VV SF bol nútený konštatovať, že v tejto súvislosti boli zo strany predstaviteľov SFZ 

porušené najvyššie normy oboch organizácií - Stanovy SF aj Stanovy SFZ, ako aj ustanovenia Štatútu Komisie futsalu SFZ. VV 

SF následne definoval opatrenia na nápravu uvedeného stavu, ktoré boli v ďalšom období viackrát komunikované s 

predstaviteľmi SFZ. Predstavitelia oboch strán po emotívnom vysvetlení si niektorých udalostí sa predbežne dohodli na 

spôsobe ďalšej práce s futsalovými reprezentáciami (zmluva SFZ s trénerom M.Angulom do konca marca 2015, organizácia 

A-reprezentácie do konca marca 2015 plne pod záštitou SFZ, organizácia ostatných reprezentácií plne pod záštitou SF). Žiaľ 

SFZ počas obdobia január - marec 2015 spotreboval celú výšku ročnej dotácie UEFA určenej pre futsal (40.000 eur) a vážne 

tak zasiahol do ekonomiky SF. VV SF v záujme slovenského futsalu oficiálne vyzval predstaviteľov SFZ na konsolidáciu 

vzniknutej situácie, nápravu neštandardných krokov a spoločné hľadanie konsenzu v riadení futsalu, resp. futsalových 

reprezentácií SR. Postupne sa situácia zlepšovala, vzájomné vzťahy SF a SFZ prešli procesom štandardizácie, SF sa stal 

plne akceptovaným a výsledkom bol vo februári 2017 podpis zmluvy o vzájomnej spolupráci medzi SF a SFZ pri podpore 

a rozvoji futsalu. Táto zmluva nám garantuje možnosť vlastnej realizácie marketingových práv, plateného zamestnanca 



na SFZ a niekoľko ďalších výhod v oblasti materiálového, finančného či organizačného zabezpečenia futsalu. Pracovno-

komunikačný vzťah SF – SFZ je momentálne snáď na najlepšej úrovni v porovnaní s minulosťou, odkedy sa začalo hovoriť 

o implementácii futsalu do SFZ. 

Rok 2016 sa stal prvým rokom v intenciách nového Zákona č. 440/2015 Z.z. o športe, ktorý na jednej strane mal priniesť 

nové pozitívne efekty pre športovcov, avšak pre Slovenský futsal priniesol aj posledný rok nezávislého fungovania. Nový 

zákon počnúc rokom 2017 tak radikálne ovplyvnil fungovanie našej organizácie a prakticky nám znemožnil reálne vykonávať 

futsal samostatne, bez priameho vplyvu inej organizácie. V zmysle § 16 ods. 1 písm. a) zákona o športe prestal byť SF 

považovaný za národný športový zväz, keďže SF nie je priamym členom medzinárodnej organizácie zastrešujúcej tento šport 

(FIFA). Takýmto členom pre futsal je SFZ a teda priamym dopadom zákona o športe na futsal je tá skutočnosť, že počnúc 

rokom 2017 finančné dotácie z Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR pre futsal plynú na SFZ a nie na SF, ako 

tomu bolo dovtedy. Rámcovou zmluvou medzi SF a SFZ sme dosiahli stav, že SF je naďalej jediným odborným orgánom 

pre riadenie futsalu na Slovensku a SFZ iba administratívnym orgánom pre medzinárodnú komunikáciu s UEFA a FIFA a pre 

finančnú komunikáciu s MŠVVaŠ SR za futsal. Vedenie SF je stále presvedčené o tom, že táto koncepcia je jediným vhodným 

riešením pre ďalšie rozvíjanie futsalu na Slovensku. 

Napriek týmto problémom, ktoré boli postupne vyriešené, sa dnes končiace vedenie SF môže pochváliť množstvom 

pozitívnych výsledkov, z ktorých je možné čerpať do budúcnosti: 

- Realizácia projektu „Futsal do škôl“ v úzkej spolupráce so Slovenskou asociáciou športu na školách (SAŠŠ), 

s ktorou od súťažnej sezóny 2015-2016 spoluorganizujeme postupové súťaže pre základné školy a stredné školy, 

do ktorých sa každoročne prihlasuje takmer 1000 škôl. Prvým priamym výsledkom je zriadenie špecializovanej 

futsalovej triedy na základnej škole v Žiline, kde sa špeciálne futsalu venuje už viac ako 15 malých futsalistov vo 

veku 10-11 rokov. Spolupráca so SAŠŠ získala pevné a veľmi významné miesto v rozvoji mládežníckeho futsalu 

na Slovensku, spoločne sme sa v roku 2016 potešili 6. miestu trnavských stredoškolákov na MS stredných škôl v 

Poreči. 

- V súčasnosti všetky súťaže SF, s výnimkou 2.SLF – časť Bratislava a Ženskej futsalovej ligy, využívajú informačný 

systém futbalu (ISSF) plne a bez vážnejších problémov.  

- Neustále rastúci počet reprezentačných akcií (sústredení, či medzištátnych zápasov) pre všetky druhy 

reprezentačných výberov. V roku 2016 sme pre všetky reprezentácie pripravili najbohatší program za posledné 

roky. 

- Zriadenie nových reprezentačných výberov, ktorými boli v roku 2014 Reprezentácia Ženy a v roku 2017 

Reprezentácia U-17. 

- Po tom, čo sa podarilo zostaviť prvú ženskú reprezentáciu a odohrať prvé medzištátne zápasy, bolo 

nevyhnutnosťou spustiť aj projekt ženskej futsalovej ligy. Sezóna 2015-2016 sa zapísala do histórie slovenského 

futsalu vznikom súťaže pre ženské futsalové kolektívy. Jej úvodný ročník bol po všetkých stránkach úspešný a 

stretol sa s veľkým záujmom verejnosti. 

- Úprava všetkých športových noriem SF (rok 2015) z dôvodu priblíženia sa k normám SFZ a UEFA, resp. z dôvodu 

značnej morálnej zastaranosti dovtedajšej futsalovej legislatívy. Súťažná sezóna 2015-2016 sa tak začala v 

intenciách nových dokumentov, keď k Disciplinárnemu poriadku SFZ aplikovanému v SF už pred sezónou 2014-

2015 pribudol s účinnosťou od 15.6.2015 nový Registračný a prestupový poriadok SFZ (s futsalovou prílohou č. 3) 

a s účinnosťou od 26.9.2015 pribudol nový Súťažný poriadok SF a nová Smernica o právno-organizačných 

zmenách v kluboch.  

- Od septembra 2015 mal SF historicky prvého vlastného zamestnanca na plný úväzok, ktorý po podpísaní zmluvy 

so SFZ od marca 2017 prešiel do pracovnoprávneho vzťahu so SFZ s výlučne futsalovou pracovnou náplňou. 

- Realizovali sme viac ako 100% zvýšenie odmien resp. štartovného pre hráčov – reprezentantov (A-muži, Ženy, 

U21), zaviedli sme odmeny pre všetkých reprezentačných trénerov i reprezentačné realizačné tímy. 

- Pre rok 2016 sa nám podarilo získať historicky najvyšší objem finančných prostriedkov štátnej dotácie, 

medziročne oproti roku 2015 sme navýšili tento príjem o takmer 40%, čo v absolútnej hodnote znamenalo cca 

50 tis. eur. 

- Od roku 2016 sme obnovili galavečer pod značkou TOP FUTSAL – slávnostné vyhlasovanie ankiet najlepších 

futsalistov roka. 



- V projekte Futsalovej extraligy juniorov prevažnú časť prevádzkových nákladov súťaže financuje SF a zúčastnené 

kluby dostávajú futsalové lopty MIKASA od nášho reklamného partnera. Futsalová extraliga má už 7 sezón svoje 

pevné miesto v termínovníku SF. 

- Veľmi dobrá medzinárodná komunikácia postupne rozširuje formy spolupráce aj s futsalovo vyspelými krajinami 

(Ukrajina, Slovinsko, Taliansko, Portugalsko, Rusko). 

- Dlhodobý nezáujem, resp. neúnosné požiadavky televíznych médií, nesplnenie prísľubov marketingovej 

spoločnosti SFZ, prinútilo vedenie SF pripraviť nový projekt, ktorého cieľom by bola mediálna propagácia 

futsalu, propagácia ligových súťaží a predovšetkým vytvorenie nového marketingového priestoru pre všetky 

kluby SF na prezentáciu svojich partnerov. Počnúc sezónou 2015-2016 vedenie SF pripravilo priame prenosy z 

1.SLF a dokonca aj z 2. SLF, ktoré boli vysielané bez akejkoľvek požiadavky na náhradu nákladov od klubov a 

navyše kluby dostali možnosť bezodplatne využiť ponúkaný reklamný priestor. Samozrejmosťou bolo vysielanie 

všetkých domácich reprezentačných zápasov. Futsalová verejnosť si postupne zvykla na to, že slovenský futsal v 

priamych prenosoch, v záznamoch, v highlightoch, či v predzápasových a pozápasových rozhovoroch, nájdu vo 

vysielaní nášho exkluzívneho mediálneho partnera - banskobystrickej digitálnej televízie TV ESO. Rekordná 

sledovanosť kvalifikačného zápasu s Ukrajinou (viac ako 12 000) hovorí za všetko... Zatiaľ sporadicky sa futsal 

objavil aj na televíznych obrazovkách novej športovej televízie TV 213. 

O mnohom vypovedá aj správa prezidenta SFZ o činnosti SFZ a činnosti jeho orgánov a organizačných zložiek z júna 2016, z 

ktorej je možné konštatovať pozitívne vnímanie futsalu aj v orgánoch SFZ. „Slovenský futsal prešiel v hodnotenom období 

veľmi zložitým, ale aj úspešným obdobím. Výkonnému výboru Slovenského futsalu sa podarilo predovšetkým skonsolidovať 

ekonomiku a pripraviť pre svoje reprezentácie primerané podmienky, výsledkom čoho bola nielen hráčska, športová a 

morálna konsolidácia, ale aj viaceré pozoruhodné výsledky, napríklad víťazstvo v kvalifikácii nad úradujúcim majstrom 

Európy Talianskom na jeho pôde a postup do baráže majstrovstiev sveta, v ktorej však slovenská reprezentácia nestačila na 

Ukrajinu. Futsaloví odborníci pozitívne hodnotili aj remízu s ďalším špičkovým svetovým futsalovým tímom Portugalskom na 

jeho pôde. Darilo sa aj reprezentácii do 21 rokov, ktorá splnila svoje hlavné poslanie – výchovu reprezentantov pre A tím. V 

ostatnom období tréner A tímu Marián Berky zaradil až štvoricu mladých reprezentantov, ktorí sa stali plnohodnotnými 

hráčmi seniorského výberu. Výber do 19 rokov plní úlohu vyhľadávača talentov ktoré sa budú prednostne venovať futsalu. 

Reprezentačný tréner preto dáva príleţitosť predovšetkým hráčom, venujúcim sa futsalu, ktorí o uprednostňujú pred tzv. 

veľkým futbalom. Jednorazovo bude vytvorený aj výber do 18 rokov, ktorý v júni odohrá turnaj V4, na ktorom chce UEFA 

odskúšať nový model kvalifikačného turnaja a prvé kroky má za sebou aj ženská reprezentácia. Na klubovej úrovni opätovne 

zaknihoval veľmi dobrý športový výsledok slovenský majster Slov-Matic FOFO Bratislava, ktorý v UEFA Futsal Cupe dokázal 

zvíťaziť nad portugalským futsalovým gigantom Benficou Lisabon a postup do Final Four mu ušiel len tesne. Činovníci nášho 

majstra na vynikajúcej úrovni zorganizovali turnaje fázy Main Round i Elite Round, ktorých stretnutia bežne sledovali až 

štvortisícové návštevy. Najvyššia slovenská súťaž je dlhodobo stabilizovaná a už niekoľko rokov sa hrá v nezmenenom 

formáte. Jej kvalita sa zvyšuje, liga sa vyrovnáva, rastie záujem médií, čoho dôsledkom je aj zvýšený záujem o postup do 

tejto ligy z druhých líg. Od ostatnej volebnej konferencie SFZ môže slovenský futsal konštatovať, že je konsolidovaným a 

plnohodnotným členom slovenskej futbalovej rodiny, ktorý vykonal, i napriek niektorým rušivým momentom zvonka, kus 

dobrej práce, zviditeľnil ho na Slovensku, ale aj v Európe a chce v tejto práci naďalej pokračovať.“ 

Na záver je nutné konštatovať, že na poli športovom slovenská reprezentácia dlhodobo nedokáže napĺňať vysoké športové 

nároky rozhodujúcich podujatí. V hodnotenom období až 3 neúspešné kvalifikácie ukázali, že v rozhodujúcich chvíľach nám 

stále niečo chýba k dosiahnutiu úspechu. Na druhej strane, konsolidovaná ekonomika aj v obmedzenom finančnom 

priestore dáva predpoklady na postupnú realizáciu nových myšlienok, ktoré majú za cieľ zvyšovať pozitívne vnímanie 

slovenského futsalu vo všetkých oblastiach. Dovolíme si konštatovať, že nové vedenie má pripravené dobré podmienky 

pre pokračovanie realizácie investično-rozvojových projektov. 

 

V Žiline, 7.6.2017 

Ing. Dušan Dobšovič 

predseda SF 


